
                            
      Jersie Strand Grundejerforening

 Referat bestyrelsesmøde onsdag  d. 04.03.2024 kl 19:00 

Deltagere: Bri%a Dalsø(BD), Bodil Hertzum(BH), Per Møller(PM), Ulla Skovgaard(US). 

1. GODKENDELSE MED UNDERSKRIFT FRA MØDE 10.01.2024. - Godkendt. 
  

2. MEDDELELSER FRA FORMANDEN (BH) 
   1.  BH har fået en henvendelse fra kommunen, om problemer med hjørnet StrandtoFen / LyngtoFen.  

EFer at have set hjørnet svarede BH kommunen, at denne henvendelse virkede som om det mere 
handler om nabostridigheder eFer StrandtoFen 17 har fly%et indkørslen. Hvis kommunen ønskede at få 
udvidet vejarealet, så var de velkomne Ml at tage iniMaMv Ml de%e. Kommunen har ikke hørt yderligere, 
og har ladet sagen hvile. 

  2. I sidste nyhedsbrev fortalte BH om at vi var sluppet for oversvømmede huse i vores område. Siden er jeg 
blevet belært om, at å / kloaksystem langs banen ikke kunne rumme regnen d, 3. Januar, og 3 huse på 
Vibevej og 1 hus på Lærkevænget havde fået vand ind. 

  3. Vi har fået Mlbud fra Strandens hus og have på vedligehold af fællesarealer. Prisen er uændret i forhold 
Ml 2023. Ved en hurMg rundspørge var der enighed om at acceptere det. 

  4. Vi har sendt indkaldelse Ml generalforsamling Ml Vi Bor Her. Den kommer med i slutningen af februar 
samt slutningen af marts. Desuden er den med blandt de reklamer, der skiFevis vises på Vi Bor Her’s 
hjemmeside. 

  5. Niels Høpner har sagt ja Ml igen i år at være dirigent. 

  6. BH har sendt en mail Ml Ivan på Lærkevænget vedr. at sMlle op Ml bestyrelsen. BH har siden talt med Ivan, 
der ikke arbejdsmæssigt kan klare mere pt. 

  7. BH har e<er a<ale med bestyrelsen s>llet spørgsmål om at fremskynde repara>on af broerne over 
lagunen. Den er planlagt >l at foregå i Q2, men vi ser gerne at broen fra Jersie strandpark og over >l 
badebroen udbedres først at hensyn >l badegæster. Borgmesteren har lovet at se om prioriteringen kan 
ændres. 

8. Fjernvarmeplanerne er udskudt igen. BH vil på generalforsamlingen fremlægge planerne. 
   
3. ØKONOMI (BD) 

Vi skal måske overveje om konMngent fra 2025 skal tage højde for, at vi Mlsyneladende skal Ml at betale skat 
af vores fællesarealer. Vi bør derfor snarest forhøre os om beløb for disse arealer. Se vedlagte. 
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Økonomisk overblik - BriSa udsender bilagene. 
Bestyrelsen har godkendt regnskabet for 2023 og >lsluKet sig budgeKet for 2025, hvor vi inds>ller >l 

generalforsamlingen, at kon>ngentet forhøjes med 100 kr >l 375 kr (incl 100 kr >l strandrensning). 
     

4. VEDLIGEHOLDELSE AF UDEAREALER. (BH) 
   1.  Det nordlige fællesområde for enden af Jersie Kystvej er en udgiF Ml et område, der ikke beny%es af 
nogen. Det blev derfor aFalt, at forespørge kommunen / Jens Saaby, om hele arealet er Natura 2000 fredet, 
eller om der er mulighed for anvendelse på anden måde af områder. 

    2.  Grundejerforeningen ejer desuden et lille areal i halv bredde af en grund for enden af Blokhusvej. Det 
vil være en ide, at forespørge grundejeren, der ejer den anden halvdel, vil overtage området. 

    3.  Begge spørgsmål bør a^lares om de er mulige inden generalforsamlingen, der vil blive forespurgt om 
arealerne skal afstås Ml anden side. 

 Spørgsmål Wl kommunen: 

I forbindelse med tanken om kystsikring i vores område, har vi i grundejerforeningens bestyrelse diskuteret vores areal 
for enden af Jersie Kystvej - matrikel nr Jersie 10c. 

Vi har set på matrikelkortet, hvor det ikke ser ud Ml at grunden vest for sMen er natura 2000 område, som vi fakMsk 
havde troet. Og arealet ser jo ud Ml at være ret stort, selvom halvdelen skal fratrækkes grundet udlagt Ml vej og en lille 
del øst for sMen må være fredet. 
Betyder det, at det er et areal der kan bruges Ml bebyggelse, eller er der andre begrænsninger? 

Årsagen Ml forespørgslen er, at vi vedligeholder arealet, der ikke beny%es af nogen. Det er måske lidt tosset 😌  

Svar fra Susanne Prior Malling, byplanlægger  d. 23.01.2024: 

Hej Bodil
 
Jeg skal forsøge at besvare dit spørgsmål om ejendommen 10 c Jersie By, Jersie, som du har spurgt til 
neden for. 
Det er korrekt at den østligste del er beskyttet natur (Natura 2000-habitatområde), og at området er fredet. 
  
Ejendommen er desuden omfattet af lokalplan 413.2 for Jersie Strand Kystområde, og den del, du spørger til 
(for enden af vejen) er beliggende øst for strandbyggelinjen og strandbeskyttelseslinjen. 
Her må hverken opføres bebyggelse eller ændres på tilstanden af området, jf. lokalplanens § 5.6, 8.2 og 
8.10. 
Kystlandskabets naturlige terræn og vegetation skal bevares, og eventuelle ændringer forudsætter tilladelse 
(dispensation) fra Kystdirektoratet i henhold til Naturbeskyttelseslovens § 15. 
Arealet her er desuden udpeget som fælles opholdsareal, jf. lokalplanens § 3.5 og 8.4. 
  
Så området skal henlægge som åbent område/natur. 
Hvis I fx ønsker at opstille borde, bænke eller lignende vil det kræve tilladelse fra Kystdirektoratet inden 
opsætning. 
  
Punktet udgår herefter.
  

5. STRANDRENSNING. (US / BD) 
   Kommunen vil fremover halvere deres bidrag >l strandrensning, men da der årligt bruges bruges ca 
600.000 kr på rensningen og kassebeholdningen er 2 mio kr, så bibeholder vi samme beløb Per medlem 
afsæKes >l frem>dig strandrensning. 
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6. KYSTSIKRING. (PM / US) 
Vi har bedt kommunen om at igangsætte projekt Kystsikring i område B. Vi har i den forbindelse foreslået, at 
man kan opdele området i 2 dele - svarende til de 2 grundejerforeninger i området. Dette for at skabe 
hurtigere sagsveje.  
PM og US er fortsat foreningens repræsentanter i forbindelse med dette arbejde. 
Intet nyt. 
    
7. VAGTORDNING. (PM) 
  Prisen for 2024 er 570 kr.  

8. HJEMMESIDE. (BH) 
  BH gjorde opmærksom på at hjemmesiden vil kunne bruges hvis vi ønsker menings>lkendegivelser om 
enkelte projekter som fx kystsikring eller byudvikling, da der er forberedt en mulighed for at samle svar ind 
den vej. 
     
9. AD-HOC-OPGAVER 

A. Tilladelse Ml Mnglysning af område med placering af hovedkloak Ml området.  
Det har vist sig at Liselo%e havde modtaget svar kort før hun trådte fra som formand. Kontakt Ml Klar 
forsyning er derfor genoptaget. De indvilger i at betale forholdsmæssigt for vedligeholdelse af 
fællesarealet. 

   Intet nyt. 
 B.          Byudviklingsprojektet på Jersie StaMons P-plads. 

 PM og BH deltog i møde med kommunen d. 16. Januar vedr. kommunens planer om 
byudvikling på Jersie staMons P-plads. Kommunen forklarede at de var i indledende fase, hvor de 
helt lavprakMsk var ved at udmåle P-pladsen for at sikre der var plads Ml 1200 m2 forretning + 
120 P-pladser. Kommunen lovede at holde os orienteret. Hvis det er muligt, vil vi få et oplæg 
inden generalforsamlingen, så vi kan orientere vores medlemmer. Vi kom ind på vores 
henvendelse om muligheden for at udvide den gamle Aldi og evt. få ældreboliger bygget ovenpå. 
De%e kunne kommunen ikke gå ind i en diskussion med Rema om, da buMkken var ejet af en 3. 
part og p-pladsen er ejet af boligforeningen Spanager. 

      BH har siden fået oplysninger om, at Rema er i dialog med ejeren af bygningen om at købe den, 
og er ved at undersøge muligheden for at udvide buMkken. 

Intet nyt. 
 C.    Hjertestarter (US).  
          Ny ansøgning vil blive sendt på et senere >dspunkt. 

10. EVENTUELT      

11. FASTSÆTTELSE AF NÆSTE MØDER 
      
Generalforsamling >rsdag d. 11/4 i ak>vitetscentret. 

Referent: Bodil 

————————————————  ————————————————— 
 Bodil Hertzum     Bri%a Dalsø 

————————————————  ————————————————— 
 Per Møller     Ulla Skovgaard
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